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Folketingsmedlem Anita Knakkergaard  (DF ) har den 16. november 2006  stil-

let mig følgende spørgsmål nr. S 826, som jeg hermed skal besvare. 

 

Spørgsmål nr. S 826: 

 

”Vil ministeren oplyse, hvilket beløb ministeren forventer, der skal opkræves 

den enkelte lejer i forbindelse med energimærkningsordningen?” 

 

Svar: 

 

Det er ikke muligt at oplyse generelt hvor meget, der skal opkræves den 

enkelte lejer i forbindelse med energimærkningsordningen. Det afhænger 

blandt andet af ejendommens størrelse og beskaffenhed og antallet af lejere, 

som omkostningerne til mærkningen kan fordeles over. Desuden afhænger det 

af, om udlejeren er i stand til at stille tegningsmateriale og andre oplysninger 

til rådighed for energikonsulenten, eller om konsulenten selv skal indsamle 

disse oplysninger. Endelig vil omkostningerne til den første energimærkning 

efter den nye ordning, hvor der skal foretages en registrering af ejendommen, 

være højere end ved de efterfølgende mærkninger.  

 

Eftersom energimærkningen nu skal ske hvert 5. år i modsætning til hvert år, 

forventes de årlige omkostninger i den nye ordning i gennemsnit at være 

lavere, end under den gamle ordning. 

  

 

 

Med venlig hilsen 
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